
Omgevingsvisie Hilversum 2040 
De toekomst van Hilversum 

Verslag van de online wijksessie in Hilversum Zuidoost op 17 
november 2021 

Elisabeth van den Hoogen is de onafhankelijke moderator van de bijeenkomst die, wegens de situatie 
rond corona, in Zoom plaatsvindt. Zij verwelkomt de 27 aanwezige bewoners, waaronder enkele 
raads- en commissieleden. 

Allereerst stelt Elisabeth een paar inleidende vragen aan Eric Bakker, projectleider Omgevingsvisie. 

Wat is een Omgevingsvisie precies?  

Een Omgevingsvisie is een integrale langetermijnvisie voor de hele gemeente en gaat over de fysieke 
leefomgeving op hoofdlijnen. Hilversum wil zelfs bijna 20 jaar vooruitkijken. Hilversum maakt 
gemiddeld om de 7 à 8 jaar een nieuwe toekomstvisie. De laatste is uit 2013, dus dit is een voor 
Hilversum logisch moment. 

Kort gezegd gaat het over alles wat zich onder de grond, op de grond en boven de grond bevindt. 
Denk aan hoe we straks omgaan met de natuur, duurzame energie, landschap, water, wonen, werk, 
maar ook over een gezonde leefomgeving, kunst, cultuur en onderwijs. 

De gemeenteraad wil dat de bewoners zich eerst kunnen uitspreken over hoe zij naar de stad kijken. 
Daartoe worden gesprekken in alle wijken gevoerd, waaronder nu in deze sessie. Al die inbreng plus 
het resultaat uit de enquêtes wordt door een onafhankelijk schrijfbureau gebundeld en verwerkt tot 
één of meer denkrichtingen waaruit de raad uiteindelijk een nieuwe Omgevingsvisie vaststelt. 

De gemeenteraad ziet de inbreng uit de stad als een heel zwaarwegend advies bij komende 
beleidsbeslissingen.  

Bepaalt de wet dat al die onderwerpen moeten worden behandeld? 

De wet gaat voornamelijk over onderwerpen van ruimtelijke ordening, maar kan ook gaan over 
onderwerpen als gezondheid, welzijn en ontmoeten. De onderwerpen die uit de wijksessies en vele 
stadsgesprekken voortkomen bepalen uiteindelijk voor een belangrijk deel waar de aandacht op 
komt te liggen in de Omgevingsvisie. 

Hoe verhoudt het bestaande bestemmingsplan zich tot de Omgevingsvisie? 

Voorheen was er een structuurvisie en een bestemmingsplan. D at verandert met de komst van de 
Omgevingswet in een Omgevingsvisie en een Omgevingsplan. De verhoudingen blijven hetzelfde, 
waarbij het omgevingsplan straks het juridisch bindende kader is. 

De Omgevingsvisie is een document waarin de gemeenteraad met zichzelf afspreekt om daar voor de 
eerstvolgende tien jaar aan vast te houden. De wet bepaalt dat er iedere 10 jaar een nieuwe 
Omgevingsvisie moet komen.  

In dit geval wil Hilversum dus langer vooruitkijken: tot 2040. Hoe zullen we ons tegen die tijd 
verplaatsen? Hoe gaan we om met zaken als energie? Met de klimaatverandering? Dichter bij huis: 
denken we dan anders over de ruimte die er moet zijn voor fietsers en voetgangers t.o.v. de auto? 
Hoe wonen we en waar ontmoeten we elkaar? Zaken op het gebied van sport, cultuur en het sociale 
domein komen steeds dichter bij die fysieke Omgevingswet. Het is goed om over dergelijke 
ontwikkelingen na te denken.  



Wat is het nut en de status van deze avond?  

Om tot een breed gedragen Omgevingsvisie te komen wil de gemeente met zoveel mogelijk mensen 
spreken, zowel in de wijken als daarbuiten, bijvoorbeeld met sportverenigingen en cultuurclubs, 
maar ook met de buurgemeenten en de provincie. Verder kan iedereen via www.hilversum2040.nl 
een enquête invullen. Daarop zijn ook de verslagen van alle wijksessies terug te vinden. 

Komt er per wijk ook een eigen visie in het grote geheel van de Omgevingsvisie? 

Als gaandeweg duidelijk wordt dat er een aparte visie voor een wijk gewenst is – dan kan dat. 

Vragen uit de zaal 

Betekent het feit dat de raad de inbreng vanuit de stad afwacht dat er de raadsleden nog 
geen enkele eigen visie hebben? Of is dit symboolpolitiek: men wacht op de uitkomst van 
de burger en gaat vervolgens naar eigen wijsheid te werk. Een voorbeeld is de gang van 
zaken rond de regionale energiestrategie, waar in feite zo’n zelfde soort proces is 
gevolgd. Uiteindelijk werden toch weer de bekende politieke stokpaardjes bereden. 

Het feit dat er zo’n stevig proces is opgezet om de bewoners actief naar hun mening te vragen toont 
aan dat de gemeenteraad zeer serieus wil weten wat er in de Hilversumse samenleving leeft. De raad 
heeft ook nadrukkelijk de boodschap meegegeven dat alle onderwerpen (opnieuw) naar voren 
kunnen worden gebracht, ook die, waarover in het recente verleden misschien al besluiten genomen 
zijn. Tegen die achtergrond zal de raad zich dan ook moeten verantwoorden over toekomstige 
keuzes. 

Zijn er bij de gemeente plannen om een ander beleid dan het huidige te gaan voeren? 
Bijvoorbeeld meer bouwen? 

Enkele maanden geleden heeft de gemeente in de Woonvisie de ambitie vastgelegd dat er tot 2030 
nog ongeveer 3000 woningen bijgebouwd zullen worden. Het thema ‘wonen’ mag echter in de 
discussie over de Omgevingsvisie volop besproken worden. Moet het meer, moet het minder, moet 
het anders? Hoe kijken we ernaar met het oog op de toekomst? 

De aanwezige bewoners gaan vervolgens in groepjes uiteen om onder begeleiding 
van een gemeentelijke gespreksleider antwoord te geven op de volgende vragen: 

• Wat vindt u typisch Hilversumse kwaliteiten?  

• Wat gaat er goed in Hilversum? 

• Wat zijn verbeterpunten voor Hilversum in 2040?? 

Veelgenoemde kwaliteiten van Hilversum 

• Grote waardering voor het groen in de wijken en de natuur vooral om Hilversum 

• Prachtige architectuur van Dudok en anderen 

• De opzet van de wijken (Dudok) 

• Het voorzieningenniveau   

• Centrale ligging 

• Goede bereikbaarheid via het OV/spoor 

• Centrum en bos/hei altijd op fiets-/loopafstand 

• Inzet van veel vrijwilligers draagt bij aan de sociale structuur 

• De diversiteit in groen, maar ook in buurtjes 

• Het dorpse karakter 

http://www.hilversum2040.nl/


Wat gaat er goed in Hilversum?  

• Alle mooie natuur om Hilversum heen 

• Architectuur geeft karakter aan Hilversum 

• De mooie villawoningen, ook die van rond 1900 

• De monumentale status van enkele wijken met de bescherming die daaruit volgt 
Karakteristieke straten en wijken  

• Structuur van Hilversum: mooie verwevenheid tussen de natuur en de bebouwde omgeving 

• De fietsvoorzieningen 

• Voorzieningenniveau 

• Prettig leefklimaat 

• Fijne stad om in te wonen 

• Levendige binnenstad 

• Culturele instellingen zoals De Vorstin, Beeld en Geluid, Museum Hilversum, Filmtheater 

• Goede OV-verbinding naar omliggende steden (trein) 

• Trots op het GNR (Goois Natuurreservaat) 

• Inzet van vrijwilligers waardoor allerlei initiatieven op het gebied van sport en ontmoeting 
mogelijk gemaakt worden 

• Transformatie van het voormalige Meddenspand in de Kerkstraat is zeer goed gelukt en kan 
al voorbeeld dienen voor andere winkelpanden 

• Slogan in een groep genoemd: ‘alles verloedert een keer: anticipeer’. 

Wat waardeert u in uw wijk? 

• Door het groen, de ruimte en rust is de leefbaarheid erg goed 

• Gevoel van veiligheid 

• Inzet door wijkvereniging die opkomt voor de belangen van de wijkbewoners 

• Initiatieven van Heikracht, bijv. om oudere mensen samen te laten eten 

Wat kan er beter in Hilversum? 

Verkeer 

• Nadenken of de huidige verkeersdruk wel zo kan blijven, mede gelet op het feit dat er de 
eerstvolgende jaren nog 3000 huizen bijkomen 

• Daarmee samenhangende zorg: bedreiging van de verkeersveiligheid 

• Minder ruimte voor de auto, meer voor de fiets  

• Snelheid in hele bebouwde kom d.m.v. elektronische meting vastleggen en indien te hoog: 
beboeten 

• Weren van vrachtverkeer op de Diependaalselaan. > logistieke hubs aan de randen van de 
stad, vandaar verder met elektrische voertuigen 

• Veel hufterig gedrag in het verkeer, zowel van automobilisten als van fietsers 

• Sommige wegen en kruispunten zijn onoverzichtelijk en daardoor gevaarlijk  

• Inrichting Gijsbrecht leidt tot ongelukken 

• Beter nadenken over de gevolgen voordat sommige besluiten genomen worden, bijv. de 
betonnen midden scheiding op de Diependaalselaan. Inmiddels alweer verwijderd. 

• Rare rotondes die lijken op kruispunten maar dat niet zijn 

• Doorstroomanalyse is nodig voor de rondweg.  

• Stoplichten op verkeersaders leiden tot stilstaand, dus vervuilend verkeer en tot files 

• Luchtkwaliteit wordt aangetast door de grote hoeveelheid verkeer door de stad 

• Zorgen om verkeersafwikkeling van woonwijkje bij a.s. nieuw ziekenhuis: alles gaat via één 
toegangsweg, ook uitvalsweg. Ook zorgen over voldoende parkeerruimte voor de komende 



bewoners door de nabijheid van grote zorginstellingen. Vrees voor enorm aantal dagelijkse 
verkeersbewegingen en de invloed op de luchtkwaliteit. 

• Nadenken over een duurzame manier van verplaatsing binnen de stad,  

• Ingewikkeld wegennet, gekoppeld aan soms ondoorgrondelijk éénrichtingsverkeer, vormt 
vaak zoekplaatje voor bezoeker aan de stad  

• Hilversum kent diverse parkeergarages voor auto’s, maar slechte één voor fietsen, dus: meer 
overdekte parkeerplaatsen voor fietsen in het centrum, bijvoorbeeld bij de markt 

• Gedeelde fiets/voetpaden geven onveilig gevoel aan voetgangers 

• Meer ruimte voor de fiets. In Utrecht is dit bijvoorbeeld beter geregeld. 

• Het parkeergedrag van de Hilversummer in relatie tot de handhaving 

• Station vanuit zuidoost beter bereikbaar maken voor afzetten/ophalen reizigers: stukje 
busbaan 2 richtingsverkeer maken om daarmee extra omrijden te voorkomen zou veel in de 
verkeersdruk schelen 

Wonen 

• Soms erg lelijke stukken hedendaagse stedenbouw 

• Gemeente kan in overleg met de woningcorporaties doelstellingen afspreken v.w.b. 
duurzaamheid. Corporaties zouden daarin ondersteund kunnen worden.  

• Aanpak van leegstand: omzetten in woonruimte voor de juiste doelgroepen 

Wat kan er beter in uw wijk? 

• De bewoners hebben geen speciale aanmerkingen 

Diverse opmerkingen 

• Complimenten voor Goois Natuurreservaat en Natuurmonumenten voor het goede 
onderhoud van de groene omgeving van Hilversum en hun inspanningen om dat groen te 
behouden 

• Behoud ook het illusielandschap 

• Compliment voor het snoeien van bomen 

• Toekomstige bewoners van buurtje bij het nieuwe ziekenhuis willen graag bemiddeling van 
de gemeente bij het maken van afspraken en de afweging van belangen 

• Die toekomstige bewoners willen ook afspraken over het natuuronderhoud en het behoud 
van de kwaliteit daarvan 

• Het gevoel dat het voorzieningenniveau in Hilversum onder druk staat. Gooiland kan minder 
programma’s draaien, 

• Toenemende winkelleegstand in het centrum 

• Veel aandacht voor duurzaamheid.  

• Gemeentelijk vastgoed actiever verduurzamen als goed voorbeeld voor energiebesparing. 

• Gemeente moet meer regie nemen in hele energieaanpak > kennisplatform generen 

• Gemeente zou voortouw kunnen nemen om de bewoners bewust tot een duurzamer gedrag 
aan te zetten en zich het besef eigen te maken dat iedereen op den duur een tandje minder 
moet: consumeren, autorijden, minder fossiele energie gebruiken etc.  

• Het monumentale karakter van veel panden staat een haalbare verduurzaming vaak in de 
weg. Zonnepanelen zijn bijvoorbeeld meestal uit den boze (N.B. Er zijn zonnepanelen in de 
vorm van dakpannen. Dit is een onderwerp voor het toekomstig kennisplatform). Kijk op 
Hilverzon.nl voor meer mogelijkheden 

• Gebrek aan een goed theater in Hilversum met een minder karig programma-aanbod 

• Voorzieningen moet meebewegen met de bevolkingssamenstelling, inspelen op 
doelgroepen, bijvoorbeeld ouderen. Zorgen voor voldoende ontmoetingspunten in een wijk, 
mag ook kleinschalig zijn.   



Denkend aan Hilversum 2040…. 

• Moet er nu al veel aandacht uitgaan naar het levendig houden van het centrum 

• Vestigen bibliotheek in het centrum en die meer uitbouwen tot een educatie- en 
ontmoetingsplek, naar het voorbeeld van Almere of Amsterdam 

• Onderbrengen gemeentediensten naar het centrum 

• Dagbesteding, culturele en andere activiteiten naar het centrum halen 

• Zorgen om het behoud van het voorzieningenniveau 

• Brede scholen met niet alleen een BSO, maar ook een kinderdagverblijf: jonge ouders 
moeten nu soms 2 x per dag langs verschillende locaties. Kinderdagverblijven zitten door de 
hele stad verspreid, maar zelden bij een school. Ook lang niet iedere school heeft een eigen 
BSO. Gevolg van dit alles: lastig voor de ouders, meer verkeersbewegingen dan nodig zou 
zijn.  

• Centrum zou meer eigen identiteit kunnen krijgen  

• Havenstraat is wat architectuur betreft een onsamenhangend geheel. Ook de Groest moet 
oppassen. 

Het vervolg 

Tijdens deze sessie zijn er voorstellen gedaan om op het gebied van energietransitie, wonen e.d. een 
kennisplatform op te zetten dat, samen met ambtenaren, de inwoners kan ondersteunen. 

Vanuit het project Omgevingsvisie zijn in de eerste plaats de thema’s belangrijk die uit deze sessies 
voortkomen. Als alle wijken aan het woord zijn geweest worden de resultaten bijeengebracht. Begin 
volgend jaar zal een aantal nieuwe bijeenkomsten worden georganiseerd waarin per thema 
gesproken zal worden over oplossingsrichtingen. De aanwezigen van wie het emailadres bekend is 
ontvangen hiervoor een uitnodiging. Het is ook mogelijk dat vooral degenen met een speciale 
interesse voor - dan wel kennis op een bepaald gebied gevraagd worden zich hiervoor op te geven. 
Dit kan ook in breder verband. 

Jongeren en kinderen 

Deze leeftijdsgroepen komen niet snel naar bijeenkomsten zoals die van vanavond.  

De jongeren worden door een jongerenwerker opgezocht in hun eigen ontmoetingscentra. Op 
diverse basis- en middelbare scholen loopt een speciaal programma. Met een aantal 3e en 4e klassen 
van het Albert Thijmcollege wordt aan de hand van duurzame ontwikkeldoelen nagedacht over de 
toekomst van Hilversum. Binnenkort komt het eindrapport hiervan op de website te staan. 

Eind november vinden de laatste wijksessies plaats. Met de gemeenteraad is afgesproken dat er 
aansluitend een tussenrapportage wordt gemaakt van hetgeen tot nog toe in de gesprekken en uit 
de enquête is opgehaald. Deze rapportage zal ook terug te vinden zijn op de website, zodat iedereen 
die dat wil het traject kan volgen. 

Zoals gezegd vinden binnen enkele maanden vervolgsessies plaats. 

Elisabeth bedankt de aanwezigen hartelijk voor de hun inzet en betrokkenheid en sluit de 
bijeenkomst. 

Bijlagen 
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